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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 16/2010 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 4 D’OCTUBRE DE 2010  
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  16/2010  
Sessió: ordinària 
Data: 4 d’octubre de 2010 
Horari: 12.00 a 15.30 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Oliver Gomila, Miquel 

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Fernández Rubí, Amanda 

 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
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Incidències: 
 
El Sr. Amer Artigues s’absenta de la sessió desprès de la votació del punt núm. 7 de 
l’ordre del dia, reincorporant-se en el debat del punt número 10. 
 
La Sra. Roman Quetglas s’absenta de la sessió desprès de la votació del punt núm. 7 de 
l’ordre del dia. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació actes sessions núms. 14/2010 i 15/2010. 
2. Donant compte dels expedients d’incorporació de romanents números IV, V, VI, VII i 
VIII de l’exercici 2010.  
3. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Urbanisme 
4. Cessió gratuïta al Ministeri de Justícia d’un solar per a la construcció dels nous jutjats. 
5. Aprovació definitiva de l’Estudi de Detall solar equipament escolar son Macià. 
6. Presentació d’al·legacions a l’aprovació inicial de la  modificació puntual número 2 del 
Pla  Territorial de Mallorca. 
7. Sol·licitud d’inclusió d’obres en el Pla d’Obres i Serveis 2011 del Consell de Mallorca. 
 
Mocions 
8. Moció dels Grups Municipals de sol·licitud de mantenir la partida econòmica en els 
pressupostos 2011 per a l’adquisició de ses Cases Grans de son Macià. 
9. Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre creació de l’arxiu de 
l’audiovisual. 
10. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra la corrupció. 
11. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre estalvi d’aigua. 
12. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre adopció d’adreça a la seva web. 
13. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre ús de tassons reutilitzables 
durant les festes. 
14. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre Pla Especial Centre de 
Manacor. 
15. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra la violència de gènere. 
16. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre ob res recents i ús de l’escola 
del Puig d’Alanar. 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 



 3

1. Lectura i aprovació actes sessions números 14/2010 i 15/2010. 
 
Actes sessions números 14/2010 ordinària  i 15/2010 extraordinària urgent. 
 
El Sr. Oliver Gomila adverteix que en el punt número 10 del Ple de 13 de setembre de 
2010 hi ha unes errades on posa “estació intermodel”, ha de dir “estació intermodal”.  
Per altra banda, demana que en les intervencions del punt referit a la moció d’urgència 
del Ple de 13 de setembre de 2010 s’ha d’afegir a la intervenció del batle que “afirma 
que tots els regidors dels grups municipals tenen un càrrec que justificaria el poder 
assistir a les sessions plenàries en qualsevol horari”. Tampoc consta la seva contestació: 
“El Sr. Oliver Gomila corregeix al batle en el sentit que en el seu cas concret fa feina en 
una empresa privada”. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 

I 
 
Aprovar l’acta de la sessió número 14/2010 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan 
el passat dia 13 de setembre de 2010, amb les rectificacions proposades. 
 

II 
  
Aprovar l’acta de la sessió número 15/2010 extraordinària urgent celebrada per aquest 
mateix òrgan el dia 24 de setembre de 2010. 
 
 
2 Expedients d’incorporació de romanents números IV, V, VI, VII i VIII de l’exercici 
2010 
 
Donant compte de l’aprovació dels expedients d’incorporació de romanents números IV, 
V, VI, VII i VIII de l’exercici 2010.  
 
El Sr. Bosch Lliteras comenta les incorporacions de romanents aprovades per la Junta 
de Govern. 
 
Després d’un breu debat, el Ple de l’Ajuntament: 
 

a) 
 

Queda assabentat del IV Expedient d’incorporació de romanents de l’exercici 2010, 
aprovat per la Junta de Govern Local de 21 de maig de 2010 per import total del 
pressupost de despeses de 434.733,96 euros, i rectificat per la Junta de Govern Local de 13 
de setembre de 2010, en el sentit d’anul·lar les partides que es diran per improcedència en 
la seva incorporació de romanents de crèdits, al ser partides que no tenen finançament 
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afectat i per tan la modificació que pertoca és el suplement de crèdit o el crèdit 
extraordinari: 
 
Partida Projecte Import 
60.151.6008198 Adquisició terrenys R98 77.447,22 
60.151.60158 Institut Son Fangos R5 50.865,24 
60.151.60177 IES Son Fangos 10.745,04 
 

b) 
 
Queda assabentat del V Expedient d’incorporació de romanents de l’exercici 2010, 
aprovat per la Junta de Govern Local de 13 de setembre de 2010, que afecta a diverses 
partides del pressupost de despeses, per un import total de 511.198,63 euros;  amb 
càrrec als conceptes del pressupost d’ingressos “romanent de tresoreria per a despeses 
generals” i “romanents de tresoreria amb finançament afectat”. 
 

c)  
 

Queda assabentat del VI Expedient d’incorporació de romanents de l’exercici 2010, 
aprovat per la Junta de Govern Local de 16 de juliol de 2010, per un import total de 
20.654,70 euros, i rectificat per la Junta de Govern Local de 3 de setembre de 2010, en el 
sentit que l’import de la incorporació és de 3.313,74 euros. 
 

d) 
 

Queda assabentat del VII Expedient d’incorporació de romanents de l’exercici 2010, 
aprovat per la Junta de Govern Local de 23 de juliol de 2010,  que afecta a les partides 
següents: 
Pressupost de despeses 

Partida Descripció Import 
60.151.62271 Construcció edifici carrer Lepant 1.666.546,06 
Total  1.666.546,06 
Aquestes partides de despeses es faran en càrrec al concepte del Pressupost d’Ingresos: 

Concepte Descripció Import 
870.10 Romanent de Tresoreria per despeses finançament afectat 1.666.546,06 
 

e)  
 
Queda assabentat del VIII Expedient d’Incorporació de Romanents de l’exercici 2010, 
aprovat per la Junta de Govern Local de 13 de setembre de 2010, que afecta a diverses 
partides del pressupost de despeses, per un import total de 10.134,62 euros.  Aquestes 
partides de despeses es faran en càrrec al concepte del pressupost d’ingressos “romanent 
de tresoreria per a despeses generals”. 
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3. Precs, preguntes i interpel·lacions 
 
PREGUNTES ESCRITES:  
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal  PSM-Esquerra-Verds el 30 de setembre de 
2010, amb el número 14638 del RGE: 

“1. Quan té previst l’equip de govern apuntalar Can Bauçà, seguint les 
recomanacions tècniques de ja fa més d’un any? 
2. Quin és l’import que s’ha pagat per lloguers i per reformes de tots els 
immobles que l’Ajuntament té, o ha tengut, arrendats al centre de Manacor de 
l’any 2005 fins enguany? 
3. Creu l’equip de govern que enguany no es farà el Reconeixement de Mèrits de 
l’Escola de Mallorquí? 
4. Quants d’ordinadors té en propietat l’Ajuntament de Manacor? Quantes 
llicències, ja seguin de sistema operatiu o de programari, es paguen o s’han 
pagat? 
Sebastià Gaià Riera. PSM-Esquerra-Verds”. 

 
1a Pregunta: La raona el Sr. Gaià Riera. 
 
El batle contesta que, de moment, no es farà cap apuntalament al estar prevista 
l’execució d’unes obres de reforma.  
 
El Sr. Gaià Riera considera que és una irresponsabilitat no complir les indicacions de 
l’informe de l’arquitecte municipal. 
 
El batle respon que l’Ajuntament fa comptes reforçar l’estructura completa de l’edifici i 
condicionar la planta baixa i el primer pis. 
 
2a Pregunta: La formula el Sr. Gaià Riera. 
 
El Sr. Bosch Lliteras respon que des de l’any 2005 es paguen 1.200 € mensuals de les 
oficines de Serveis Socials i des de l’any 2008, 750 € mensuals dels despatxos de Medi 
Ambient i dels serveis de Foment de l’Ocupació. 
 
El Sr. Gaià Riera manifesta que no està d’acord amb les dades, considerant que hi ha 
altres edificis que l’Ajuntament té llogats com el pis dels Dominics, dependències de 
Serveis Socials al carrer Nou, etc. 
 
El Sr. Bosch Lliteras insisteix que els lloguers que paga l’Ajuntament són per les 
dependències indicades anteriorment. 
 
3a Pregunta: La realitza el Sr. Llodrà Gayà. 
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La Sra. Riera Mascaró contesta que els reconeixements de mèrits de l’Escola de 
Mallorquí es faran sempre que hi hagi un consens respecte la persona candidata que es 
proposi. 
 
El Sr. Llodrà Gayà retreu que des de fa més de trenta anys l’Escola de Mallorquí ha 
reconegut mèrits i en canvi enguany no s’ha fet cap tipus de reconeixement. 
 
La Sra. Riera Mascaró insisteix que per reconèixer els mèrits de l’Escola de Mallorquí 
ha d’haver consens i han de prioritzar-se les candidatures de persones de Manacor. 
 
3a Pregunta: La fa el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Bosch Lliteras assenyala que no disposa en aquests moments de les dades però 
que se li proporcionaran el més aviat possible. 
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal ALM-UM el 30 de setembre de 2010, amb 
el número 14647 del RGE: 

“1. Creu l’Ajuntament que els espais públics esportius estan ben organitzats, per 
tal de que totes les modalitats esportives estiguin cobertes en la mesura de lo 
possible, i evitar d’aquesta manera els agreujos comparatius que es produeixen a 
l’actualitat? 
2. L’Ajuntament té pensat dur a terme les actuacions pertinents per instal·lar un 
fotofinish a la pista d’atletisme de Manacor i permetre així les competicions 
homologades? 
3. Com resoldrà l’Ajuntament els accessos per la circulació del trànsit pesat que 
generarà la posada en marxa del nou ecoparc? 
La portaveu, Catalina Julve Caldentey”. 

 
1a Pregunta:  La formula la Sra. Julve Caldentey. 
 
La Sra. Febrer Gelabert contesta que els espais públics esportius es troben ben 
organitzats en la mesura de les possibilitats i els criteris que es prenen per repartir les 
instal·lacions esportives són de caràcter tècnic. 
 
La Sra. Julve Caldentey demana si els criteris del Patronat per distribuir els espais són 
només el nombre de persones que practiquen un esport. 
 
La Sra. Febrer Gelabert replica que no només es té en compte la quantitat d’usuaris de 
cada esport, sinó també la modalitat esportiva que tingui més demanda. 
 
2a Pregunta: La realitza el Sr. García Boza. 
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La Sra. Febrer Gelabert contesta que l’Ajuntament de Manacor ha estat en contacte amb 
els responsables polítics del Govern de les Illes Balears, els qual li varen indicar que 
havien adquirit un fotofinish però que la Federació no l’utilitza. 
 
El Sr. García Boza creu que les afirmacions de la Sra. Febrer són una excusa i que si no 
s’instal·la la fotofinish és pel fet que l’Ajuntament no ha construït la caseta necessària. 
Per altra banda, posa de relleu que aquesta mancança provoca un greu perjudici als 
al·lots i al·lotes al tenir que desplaçar-se a altres llocs de Mallorca. 
 
La Sra. Febrer Gelabert fa esment que les instal·lacions esportives de Manacor varen 
tenir durant quatre anys un fotofinish i no va ser necessari la construcció de cap caseta. 
Estima que la raó per la qual s’oposa a instal·lar el fotofinish la Federació és perquè 
exigeix a l’Ajuntament unes oficines per la seva utilització. 
 
3a Pregunta:  La formula la Sra. Julve Caldentey. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que s’està fent una obra molt important per Manacor, però 
que en aquests moments l’execució d’aquestes obres està provocant un important trànsit 
de camions pesats però que, no obstant això, una vegada acabades les obres només 
l’utilitzaran els camions que vagin a recollir els residus de l’Ecoparc i que, a més a més, 
quan s’executin les obres del polígon agroalimentari tindrà un altre accés. 
 
La Sra. Julve Caldentey coincideix amb el Sr. Amer que el camí més adient per arribar a 
l’Ecoparc hauria de ser el del polígon agroalimentari. 
 
El Sr. Amer Artigues està d’acord amb la Sra. Julve. 
 
PRECS:  
 
El Sr. Llodrà Gayà demana que es corregeixi l’errada en la convocatòria que es refereix 
a “Precs, preguntes i interposicions” quan ha de ser “Precs, preguntes i interpel·lacions”. 
 
La Sra. Roman vol fer constar en acta que en el passat plenari el batle va retreure que 
l’Ajuntament de Palma no concediria subvencions per a l’adquisició de llibres, la qual 
cosa, afirma, no és certa. 
 
El Sr. Mateu Capllonch recorda al delegat de Medi Ambient que en el passat plenari 
pregà que es fes neta la parada de l’autobús i encara no s’ha fet res. 
 
El batle recull el prec del Sr. Mateu. 
 
 
4. Cessió gratuïta al Ministeri de Justícia d’un solar per a la construcció dels nous 
jutjats 
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Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme de 8 de setembre de 2010 sobre cessió 
gratuïta al Ministeri de Justícia d’un solar per a la construcció dels nous jutjats; 
comunicacions de la Conselleria d’Innovació, Interior i Justícia de 17 de setembre de 2010 
sobre l’interès que el nou edifici judicial s’ubiqui a la parcel·la del carrer Pilar. 
 
El Sr. Amer Artigues aclareix el contingut de la cessió gratuïta. 
 
El Sr. Gaià Riera reclama que se li proporcionin les respostes del Ministeri de Justícia 
respecte la negativa a acceptar l’edifici de Can Bauçà. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que quan es va negociar al Ministeri de Justícia es va fer 
personalment o telefònicament però no per escrit i així es fa en totes les negociacions 
entre l’Ajuntament i altres institucions públiques. Destaca que el Ministeri de Justícia 
exigeix 6.000 m2 per construir i en canvi Can Bauçà només té una superfície de 3.000 
m2. Posa èmfasis  que la proposta de l’Ajuntament de cessió de Can Bauçà només era 
temporal amb la finalitat d’agrupar tots els jutjats de Manacor mentre es trobava una 
solució definitiva per la ubicació dels nous jutjats. 
 
El Sr. Gaià Riera entén perquè el Ministeri de Justícia no va acceptar Can Bauçà, al 
pretendre l’Ajuntament que el Ministeri els fes un regal. No comprèn com és que si el 
Ministeri demana 6.000 m2 només en cedim 4.500. Considera que el problema dels 
jutjats, al igual que molts d’altres, és conseqüència de la mala gestió urbanística de 
l’Ajuntament. Critica que els jutjats s’ubiquin fora del centre de Manacor ja què 
perjudicarà a més de 39 gabinets de advocats i procuradors. 
 
El batle retreu al Sr. Gaià Riera que està mesclant diverses coses en la seva intervenció. 
Afirma que el Ministeri de Justícia si hagués acceptat la cessió provisional de Can 
Bauçà l’any 2005 s’hauria estalviat molts de doblers en el cost de lloguers i hagués 
pogut destinar aquesta quantitat a reformar aquest edifici. Estima que els terrenys que 
necessiten les administracions per prestar serveis supramunicipals no haurien de ser 
cedides gratuïtament per l’Ajuntament. Per altra banda, destaca que el problema que els 
nous jutjats no es puguin construir en el centre de Manacor no té res a veure amb 
l’aprovació del pla general. Convida al Sr. Gaià que proposi un lloc en el centre de 
Manacor per construir els jutjats amb totes les conseqüències que això produiria com 
per exemple les expropiacions necessàries. Insisteix que la única opció possible per als 
jutjats és la proposada. 
 
El Sr. Gaià Riera replica al batle que no ha afirmat que es tinguin que expropiar terrenys 
al centre de Manacor però que fa falta un pla especial. Continua pensant que és una 
errada treure els serveis judicials fora del centre de Manacor. 
 
El batle comparteix la idea que la millor solució seria que els jutjats s’ubiquessin al 
centre de Manacor però que això no és possible perquè s’haurien d’expropiar moltes 
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finques. Invita al Sr. Gaià Riera que, si pretén esponjar el centre de Manacor i 
expropiar, ho proposi en el seu programa electoral. Per acabar, demana a tots els grups 
municipals coherència i responsabilitat. 
 
El Sr. Amer Artigues puntualitza al Sr. Gaià Riera que l’Ajuntament cedeix 4.500 m2 
però que s’ha augmentat l’edificabilitat per una llei autonòmica. 
 
La Sra. Julve Caldentey anuncia que votarà a favor del dictamen però recrimina al batle 
que, pel seu capritx al passat plenari deixés l’assumpte damunt la taula, només amb la 
intenció de deixar en evidència a un grup municipal. Demana responsabilitat a l’equip 
de govern. 
 
El batle manifesta el seu desacord amb l’opinió de la Sra. Julve Caldentey i li recorda 
que el pacte de governabilitat de 2007 que va signar també UM va preveure assumir les 
competències de Justícia. Destaca que en cap moment ha tingut la intenció de retratar 
l’assumpte i bona prova d’això és que es va preocupar per impulsar la llei que ha 
permès augmentar l’edificabilitat del solar on s’ubicaran els nous jutjats. Recalca que, 
amb la retirada de l’assumpte el passat plenari, l’únic que va cercar era si el Govern de 
les Illes Balears realment estava interessat que els nous jutjats es fessin en el carrer 
Pilar. 
 
La Sra. Roman Quetglas està d’acord amb la cessió dels terrenys però indica que fa 
quinze dies ja s’hagués pogut aprovar l’acord de cessió. A més a més, la situació la 
considera correcta perquè permetrà reactivar tota la zona. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, ALM-UM i Grup 
Municipal Socialista) i tres vots en contra (PSM-Esquerra-Verds): 
 
1r. Cedir gratuïtament al Ministeri de Justícia (Administració General de l’Estat) el 
solar d’aproximadament 4.500 m2, ubicat al carrer Pilar de Manacor (part de la parcel·la 
cadastral 7298014, que compren parcialment la finca inscrita en el Registre de la 
Propietat de Manacor al  Llibre 1058, Tom 4632, finca 59.730, inscripció 2a) perquè la 
destini a construir els nous jutjats del partit judicial de Manacor. 
 
2n. Condicionar la cessió al següent: 
 

a) Haurà de finalitzar-se la construcció dels nous jutjats en el termini màxim de 
cinc anys a comptar des de l’acord plenari de cessió gratuïta. En el cas del seu 
incompliment, la parcel·la revertirà de forma automàtica i gratuïta, amb totes les 
obres executades, a l’Ajuntament 

b) Els terrenys, els edificis i les seves corresponents instal·lacions revertiran 
gratuïtament a l’Ajuntament de Manacor una vegada finalitzi l’ús de jutjats de la 
parcel·la cedida. 
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c) Revertir, de forma gratuïta, l’edifici destinat a jutjats de la plaça PP Creus i Font 
i Roig, una vegada es posin en funcionament els nous jutjats. 

 
3r. Sotmetre a informació pública aquest acord per un termini de 15 dies.   En el cas que 
no es presentin al·legacions, s’elevarà a definitiu, de forma automàtica, aquest acord. 
 
 
5. Aprovació definitiva de l’Estudi de detall solar equipament escolar son Macià. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre aprovació definitiva de 
l’Estudi de Detall solar equipament escolar son Macià de 29 de setembre de 2010, 
informe del TAG del Servei d’Urbanisme de 17 de setembre de 2010. 
 
El Sr. Amer Artigues dona compte del contingut de l’estudi de detall. 
 
La Sra. Roman Quetglas creu que és necessari un centre escolar a Son Macià però que 
no és la millor solució la que es proposa a l’estudi de detall al condicionar una zona 
verda i una zona esportiva per la qual cosa anuncia que s’abstindrà. 
 
El Sr. Gaià Riera està a favor de l’aprovació de l’estudi de detall però puntualitza que 
l’equip de govern hauria de cercar uns terrenys per a la instal·lació d’un centre modular 
mentre es construeix la nova escola. 
 
La Sra. Julve Caldentey també manifesta la seva conformitat i espera que el Govern de 
les Illes Balears creï la partida necessària per a la construcció del centre. 
 
El Sr. Amer Artigues recrimina a la Sra. Roman Quetglas de manca d’interès i de 
desconeixement de la realitat. Li recorda que l’estudi de detall s’ha redactat segons les 
directrius marcades per la Conselleria d’Educació. Insisteix que l’estudi de detall l’únic 
que fa és reordenar els volums.  
 
El Sr. Sureda Fons agraeix el suport dels grups municipals i demana a la Sra. Roman 
Quetglas que replantegi la seva negativa a aprovar l’estudi de detall. 
 
La Sra. Roman Quetglas recorda que el seu grup municipal presentà una proposta per 
construir un pavelló esportiu amb la subvenció del “Plan España” i el batle la va criticar 
per voler construir un edifici en una zona verda i ara l’equip de govern es contradiu a 
l’afectar l’estudi de detall a una zona verda. Considera que aquest solar és insuficient 
per les necessitats de Son Macià perquè no es pot ampliar a una doble línia i 
probablement d’aquí a deu anys els al·lots i les al·lotes de Son Macià hagin d’anar a 
Felanitx o a Manacor a escola per manca d’espai. 
 
El Sr. Amer Artigues recrimina a la Sra. Roman Quetglas d’equivocar-se en els 
arguments que exposa i faltar a la veritat. 
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La Sra. Roman Quetglas demana al batle que posi en ordre al Sr. Amer Artigues atès 
que s’està ficant amb la seva persona a nivell personal. 
 
El batle respon que a ell li correspon dirigir el debat i que en cap moment ha trobat que 
el Sr. Amer Artigues hagi faltat al respecte a la Sra. Roman Quetglas. 
 
El Sr. Sureda Fons manifesta el seu disgust amb el to utilitzat per la Sra. Roman 
Quetglas i que s’oposi a la construcció de l’escola en els terrenys que l’Ajuntament 
disposa a Son Macià. Demana a la Sra. Roman Quetglas que reconsideri el seu vot. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, ALM-UM i PSM-
Esquerra-Verds) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista): 
 
Aprovar definitivament l’estudi de detall redactat per l’arquitecte municipal, Sr. Joan 
Pascual Femenías, sobre ordenació dels volums edificatoris construïbles de les zones 
d’equipament escolar i esportiu de son Macià. 
 
 
6. Presentació d’al·legacions a l’aprovació inicial de la modificació puntual número 
2 del Pla Territorial de Mallorca. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme de 29 de setembre de 2020 de 
presentació d’al·legacions davant el Consell de Mallorca;  informe de 3 d’agost de 2010 
de l’arquitecte Sr. Joan Pascual Femenías;  informe de 24 de setembre de 2010 del TAG 
del Servei d’urbanisme Sr. Joan Antoni Salom Fullana. 
 
El Sr. Amer Artigues explica que l’aprovació inicial de la modificació del Pla Territorial 
de Mallorca (PTM) afecta a les tres àrees de reconversió territorial (ART), una a s’Illot i 
dues a la ciutat de Manacor, reduint les hectàrees de creixement vinculats a les àrees de 
reconversió de manera que passen de 16’89 a 5’07 hectàrees, la qual cosa suposa la 
impossibilitat de complir aquestes determinacions per no ser viables econòmicament. És 
per això, assenyala que l’Ajuntament ha de presentar al·legacions a la modificació del 
PTM. 
 
El Sr. Gaià Riera estima que amb l’esponjament que es preveu fer en els terrenys de 
l’antiga central de telefònica es pretén sotmetre a un xantatge als promotors que tinguin 
que executar els nous urbanitzables. Respecte a la necessitat de demolició de l’hotel 
destaca que ningú podrà pagar la seva indemnització perquè s’han fet tota una sèrie 
d’infraccions urbanístics al dividir-lo en apartaments il·legals. Manifesta el seu acord 
amb l’esponjament del centre de Manacor però la seva disconformitat que aquest es faci 
a favor de l’hotel de s’Illot i a l’edificis de telefònica. Considera que tota la 
problemàtica del centre de Manacor és conseqüència de la manca d’aprovació del 
PGOU. 
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El Sr. Amer Artigues recorda al Sr. Gaià que l’obligació d’esponjament a la ciutat de 
Manacor i la supressió de l’hotel de s’Illot és per voluntat del PTM i, en conseqüència, 
estima que no haurien de pagar-lo els ciutadans i ciutadanes de Manacor. Insisteix que 
la reducció de les àrees de creixement vinculades és insuficient per materialitzar les 
pretensions del PTM. 
 
La Sra. Roman Quetglas apunta que el termini per presentar les al·legacions va finalitzar 
en el mes d’agost i recorda que quan es va aprovar inicialment el PGOU el seu grup 
municipal no va donar el seu suport i, per tant, per congruència no votarà a favor de la 
presentació d’al·legacions. Recalca que els problemes urbanístics de Manacor estan 
motivats per la falta d’aprovació del PGOU.  
 
El Sr. Amer Artigues contesta que és cert que el termini d’al·legacions ha finalitzat però 
que la modificació del PTM no pot afectar a l’Ajuntament de Manacor pel motiu que ja 
està aprovat inicialment el PGOU. 
 
La Sra. Julve Caldentey demana al secretari que informi sobre si es pot considerar el 
PGOU aprovat inicialment. Per altra banda, diu que avui el Sr. Amer Artigues al·lega 
contra un acord pactat entre el PP i el PSOE de supressió de totes les ART, tant directes 
com indirectes, quan el seu grup ja va manifestar que algunes eren favorables per als 
interessos municipals. Recorda que l’únic partit polític que ha estat coherent sobre 
aquest tema ha estat UM per la defensa de algunes ART. 
 
El secretari, a requeriment del batle, contesta a la pregunta formulada per la Sra. Julve 
Caldentey en el sentit que el PGOU està aprovat inicialment, per la qual cosa quedaria 
exceptuat de la modificació del PTM. 
 
El Sr. Amer Artigues creu que ha quedat clar que es poden presentar aquestes 
al·legacions i que l’Ajuntament té raó, i a més a més insisteix una altra vegada que amb 
la reducció de la superfície vinculada per al nou creixement farà inviable l’aplicació de 
les previsions del PTM. 
 
El batle recorda a la Sra. Julve Caldentey que quan UM s’oposà a la supressió de les 
ART no va pensar en cap moment que perjudicava a Manacor. Considera totalment 
inapropiada l’afirmació del Sr. Gaià Riera relativa a què l’Ajuntament fa un xantatge als 
nous promotors ja que el que es pretén realment és demanar un plus per poder 
urbanitzar i el medi per materialitzar-lo és a través dels convenis urbanístics. 
 
El Sr. Gaià Riera explica que no està en desacord de forma absoluta amb el dictamen 
però que l’Ajuntament en lloc de vincular els nous urbanitzables als terrenys de 
telefònica podria estudiar altres ubicacions, les quals podrien ser molt més beneficioses 
per l’Ajuntament. 
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El Sr. Amer Artigues coincideix amb el Sr. Gaià Riera però que de totes formes si es 
redueix el creixement de 16 a 5 hectàrees serà impossible executar aquest esponjament.  
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou abstencions 
(ALM-UM, Grup Municipal Socialista i PSM-Esquerra-Verds): 
 
Presentar davant el Consell de Mallorca les següents al·legacions a l’aprovació inicial 
de la modificació puntual núm. 2 del Pla Territorial de Mallorca, tot seguint els 
informes de l’arquitecte municipal i del TAG del Servei d’Urbanisme, i en 
conseqüència: 
 

a) Sol·licitar el manteniment de les àrees de reconversió territorial previstes en el 
Pla Territorial de Mallorca aprovat a l’any 2004, així com les hectàrees de 
creixement vinculades a les àrees de reconversió (16,89 Ha.) tota vegada que el 
municipi de Manacor té el seu Pla General d’Ordenació Urbana aprovat 
inicialment en data 30 de març de 2007 i finalitzada la informació pública del 
mateix que preveu l’adaptació del planejament urbanístic municipal a les 
determinacions del Pla Territorial de Mallorca de l’any 2004, i en la qual fan ús 
de les hectàrees de creixement vinculades a les àrees de reconversió territorial, ja 
que el propi acord d’aprovació inicial de la modificació puntual núm. 2 exclou 
de la suspensió de la tramitació dels planejaments aquells en que la seva 
tramitació hagi superat el tràmit de la informació pública. 

  
b)  Subsidiàriament sol·licitar que l’assignació d’hectàrees de creixement 

vinculades a les àrees de reconversió territorial en les que fe front als objectius 
de la reconversió han de justificar-se com a suficients en el PTM, o que en el seu 
defecte, l’Administració competent del Pla Territorial de Mallorca, prevegi en 
aquest, els mitjans econòmics amb els que fe front a la reconversió per concórrer 
interessos supramunicipals.” 

 
 
7. Sol·licitud d’inclusió d’obres en el Pla d’Obres i Serveis 2011 del Consell de 
Mallorca. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme de 29 de setembre de 2010 de 
sol·licitud al Consell Insular de Mallorca d’inclusió d’obres dins el Pla d’Obres i 
Serveis de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Sol·licitar al Consell Insular de Mallorca la inclusió dins el Pla d’Obres i Serveis de 
2011 la següent obra: 
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1r. Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament al Consell Insular de Mallorca per a 
l’obra anomenada MILLORA DEL DRENATGE ZONA SA TORRE, FASE II, DE 
MANACOR amb un pressupost total per a coneixement de l’Administració de 600.999,66 
€ i fraccionat amb dues anualitats (amb un 50% del cost total de cada una d’elles)  i 
demanar la seva inclusió en el Pla d’Obres i Serveis per a 2011, amb un 50% de subvenció 
i un 50% d’aportació municipal, per cada una de les anualitats. 
 
2n. Aprovar l’avantprojecte de l’obra de referència redactat per l’Enginyer de Camins, 
Canals i Ports, Sr. Joan Morey Jaume.  
 
3r. Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d’Obres i 
Serveis de 2011 i al Reglament de Cooperació Municipal del CIM. 
 
 
8. Moció dels Grups Municipals de sol·licitud de mantenir la partida econòmica en 
els pressupostos 2011 per a l’adquisició de ses Cases Grans Son Macià 
 
Moció de 20 de setembre de 2010 que presenten els Grups Municipals: 

 
“El Ple de l’Ajuntament el 14 de desembre de 2009 acordà la creació d’una 
Mesa de Diàleg Interinstitucional per a l’adquisició pública de ses Cases Grans 
de son Macià. 
 
Aquestes Cases són, com s’indica a l’exposició de motius, entre altres, una de 
les possessions més emblemàtiques del Llevant Mallorquí i la seva ubicació 
estratègica la converteix en unes edificacions idònies per al desenvolupament 
d’activitats de divulgació de valors patrimonials, medioambientals i naturals de 
la zona, sense que l’Ajuntament de Manacor disposi de cap edifici públic 
d’aquestes característiques. 
 
L’Estat, dins els Pressupostos de 2010, aprovà una subvenció de 150.000 euros 
per a l’adquisició de ses Cases Grans de son Macià, sense que s’hagi pogut 
executar aquesta compra dins l’exercici. 
 
Per  tot això, els Grups Municipals  eleven al Ple de l’Ajuntament  la següent: 
 
PROPOSTA D’ACORD  
 
Sol·licitar al Ministeri d’Economia i al Ministeri de Medi Ambient i Medi Rural 
i Marítim que la partida econòmica prevista en els Pressupostos General de 
l‘Estat de 2010, dins el programa 414C “desarrollo del medio rural”, concepte 
762 “Son Macià. Centro de Interpretación Agrícola mallorquín”, dotada en la 
quantitat de 150.000 euros, es mantengui en els Pressupostos Generals de l’Estat 
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per al 2011, amb el mateix concepte i quantia, ja que dins l’exercici 2010 no es 
va poder dur a terme l’esmentada compra”. 
 

El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Sol·licitar al Ministeri d’Economia i al Ministeri de Medi Ambient i Medi Rural i 
Marítim que la partida econòmica prevista en els Pressupostos General de l‘Estat de 
2010, dins el programa 414C “desarrollo del medio rural”, concepte 762 “Son Macià. 
Centro de Interpretación Agrícola mallorquín”, dotada en la quantitat de 150.000 euros, 
es mantengui en els Pressupostos Generals de l’Estat per al 2011, amb el mateix 
concepte i quantia, ja que dins l’exercici 2010 no es va poder dur a terme l’esmentada 
compra de ses Cases Grans de son Macià. 
 
 
9. Moció Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre creació de l’arxiu de 
l‘audiovisual. 
 
Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra el 20 de setembre de 2010, amb el 
número 14066 del RGE:  
 

“Proposició per a la creació de l’arxiu de l’audiovisual 
 
La memòria de Manacor també ha quedat enregistrada en forma de fotografies i 
filmacions de cinema. 
 
Aquest patrimoni, però, està destinat a la desaparició si abans no s’hi posa remei, 
ja que imatges fotogràfiques, pel·lícules o bandes magnètiques dels nostres 
avantpassats, a causa de l’oblit en què cauen per l’aparició de nous formats 
d’arxiu digital o pel deteriorament físic que poden patir, corren el risc de 
perdre’s per sempre. El nostre objectiu hauria de ser, doncs, el de salvaguardar 
les imatges i els sons que donen testimoni, fins i tot millor que altres formats, de 
la nostra època més recent, de la nostra memòria col·lectiva. 
 
Quan un monument o qualsevol altra part del nostre patrimoni històric o artístic 
es degrada per manca de conservació, es fa malbé o es perd definitivament, tots 
som conscients que quelcom nostre s’ha perdut. En canvi, milers de fotografies o 
d’imatges o sons enregistrats pateixen un fenomen de degradació silenciosa que 
els conduirà a la desaparició o simplement estan guardats sense possibilitat de 
ser difoses. 
 
Les actuals tecnologies d’arxiu en formats digitals permetrien la conservació 
d’aquest patrimoni i el seu gaudi de diferents maneres.  
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Per altra banda, la conservació del patrimoni audiovisual dels pobles es 
considera tan important que la UNESCO va declarar el passat 27 d’octubre Dia 
Mundial del Patrimoni Audiovisual. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
ACORDS 

Primer: L’Ajuntament de Manacor estudiarà la millor manera de crear l’arxiu de 
l’audiovisual de Manacor mitjançant la digitalització de les fotografies i de les 
filmacions o enregistraments sonors que els veïns de Manacor vulguin aportar. 
 
Segon: La digitalització no suposarà en cap cas que la propietat de les 
fotografies, les pel·lícules o enregistraments sonors passin a ser propietat de 
l’Ajuntament, sinó que un cop digitalitzades es retornaran als seus propietaris. 
 
Tercer: Per dur a terme aquesta tasca l’Ajuntament podrà adreçar-se a l’Arxiu 
del So i de la Imatge, dependent de la Direcció Insular de Cultura (Departament 
de Cultura i Patrimoni del Consell de Mallorca), per sol·licitar ajut logístic i 
econòmic. 
 
Sebastià Gayà. Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds. Manacor, 20 
de setembre de 2010”. 

 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer: L’Ajuntament de Manacor estudiarà la millor manera de crear l’arxiu de 
l’audiovisual de Manacor mitjançant la digitalització de les fotografies i de les 
filmacions o enregistraments sonors que els veïns de Manacor vulguin aportar. 
 
Segon: La digitalització no suposarà en cap cas que la propietat de les fotografies, les 
pel·lícules o enregistraments sonors passin a ser propietat de l’Ajuntament, sinó que un 
cop digitalitzades es retornaran als seus propietaris. 
 
Tercer: Per dur a terme aquesta tasca l’Ajuntament podrà adreçar-se a l’Arxiu del So i 
de la Imatge, dependent de la Direcció Insular de Cultura (Departament de Cultura i 
Patrimoni del Consell de Mallorca), per sol·licitar ajut logístic i econòmic. 
 
 
10. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra la corrupció. 
 
Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds el 20 de setembre de 2010, 
amb el número 14064 del RGE: 
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“MOCIÓ: Contra la corrupció 
 
La ciutadania de les Illes Balears veu amb preocupació i escàndol el seguit de 
casos de corrupció política que, a més d’afers puntuals, ha afectat de ple les 
direccions polítiques de PP i UM de l’anterior legislatura.  
 
A nivell de garanties processals, s’ha de respectar el principi de presumpció 
d'innocència, com és clar que la simple condició d'imputat no és motiu suficient 
per comportar de manera automàtica l'abandonament de càrrecs públics; però sí 
cal una reacció immediata i proporcional davant fets reprovables amb 
l’assumpció conseqüent de responsabilitats polítiques, al marge de les 
responsabilitats penals que, eventualment, es puguin determinar. Les exigències 
ètiques s’han d’imposar a l'oportunitat i el corporativisme polítics. 
 
Des d'aquest punt de vista, resulta inadmissible que continuïn en càrrecs de 
màxima responsabilitat persones  que són formalment acusades de  delictes 
relacionats amb la corrupció  en un pronunciament judicial dictat en el marc 
d'una instrucció. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
ACORDS 
 
Primer: L’Ajuntament de Manacor expressa el seu total rebuig a qualsevol forma 
de corrupció vinculada a l’exercici de la política, expressa el compromís de 
tolerància zero vers la corrupció i dóna suport a totes les mesures per reaccionar-
hi, des de la investigació dels fets fins a les mobilitzacions ciutadanes. 
 
Segon: L’Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a 
continuar col·laborant amb la justícia perquè surtin a la llum tots els eventuals 
casos de corrupció. 
 
Tercer: L’Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears i a totes 
les institucions públiques afectades que prenguin les mesures adients per garantir 
el retorn a la ciutadania dels doblers defraudats en casos de corrupció. 
 
Quart: L’Ajuntament de Manacor insta els partits polítics afectats per casos de 
corrupció a la regeneració interna que superi l'etapa política anterior i el 
compromís clar en uns principis ètics mínims en l'exercici de la funció política. 
 
Cinquè: L’Ajuntament de Manacor insta el conjunt de partits i institucions a la 
màxima transparència, el rigor en l’administració dels recursos públics, la 
tolerància zero amb els casos de corrupció i la sortida de les persones que hi 
estiguin implicades. 
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Sisè: D’acord amb el punt anterior, l’Ajuntament de Manacor considera que 
totes les persones contra les quals s’hagi dictat acte de processament o obertura 
de judici oral o a les quals un jutge hagi imposat mesures cautelars de caràcter 
penal, haurien de dimitir o ser cessats dels seus càrrecs de responsabilitat 
política. 
 
Setè: L’Ajuntament de Manacor insta a les Corts Generals i al Parlament de les 
Illes Balears a impulsar les reformes legislatives necessàries per tal de revisar la 
situació institucional de les persones processades així com el règim d’aforament. 
 
Vuitè: L’Ajuntament de Manacor insta a les Corts Generals i al Parlament de les 
Illes Balears a emprendre les reformes legislatives necessàries per tal d’impulsar 
mesures a favor d’una major transparència en la gestió política, en especial en 
retre comptes comprensibles en matèria econòmica, en la publicitat del 
patrimoni dels càrrecs públics, i en favor de la participació dels ciutadans en les 
decisions institucionals i en la militància política. 
 
Novè: L’Ajuntament de Manacor insta el govern de l’estat a dotar dels recursos 
humans i tècnics suficients la Fiscalia Anticorrupció i els serveis d’Inspecció de 
l’Agència Tributària a Balears. 
 
Desè: L’Ajuntament de Manacor es compromet a adoptar i insta totes les 
institucions de les Illes Balears a adoptar i, en el seu cas, aplicar normatives que 
permetin retirar les fórmules de reconeixent (tals com títols, medalles o 
exposició de retrats d’intenció honorífica) a les persones que hagin desenvolupat 
tasques polítiques i sobre les quals hi hagi una sentència ferma per delictes de 
corrupció política. 
 
Sebastià Gayà. Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds. Manacor, 20 
de setembre de 2010”. 

 
El Sr. Oliver Gomila explica la moció i posa èmfasi que tot això és degut als nombrosos 
casos de corrupció del PP i UM. 
 
La Sra. Julve Caldentey està a favor de la moció, si bé recorda que ja s’han adoptat 
mesures com l’aprovació de la nova llei del Sector Públic que fa innecessària l’apartat 
vuitè de l’acord. Proposa al Sr. Oliver afegir un punt onzè a la moció en el sentit 
següent: “L’Ajuntament insta a totes les institucions de les Illes Balears a fer fora de la 
gestió pública a tots els càrrecs polítics que cobrin un sou de la ciutadania i demostrin 
inoperància en la seva gestió”. 
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El Sr. Bosch Lliteras diu que el seu grup dona el suport a la moció, si bé considera 
totalment desafortunades les afirmacions del Sr. Oliver al circumscriure la corrupció a 
uns grups polítics determinats.  
 
El Sr. Oliver Gomila accepta l’esmena d’addició de la Sra. Julve Caldentey i retirar el 
punt vuitè de la moció. 
 
El Sr. batle demana al Sr. Oliver Gomila si per fer fora de la gestió pública als càrrecs 
incompetents s’ha d’esperar al dia 22 de maig o s’ha de determinar un termini com per 
exemple dos mesos. 
 
El Sr. Oliver Gomila accepta afegir al final de l’esmena d’addició que el termini serà de 
dos mesos. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat:  
 
Primer: L’Ajuntament de Manacor expressa el seu total rebuig a qualsevol forma de 
corrupció vinculada a l’exercici de la política, expressa el compromís de tolerància zero 
vers la corrupció i dóna suport a totes les mesures per reaccionar-hi, des de la 
investigació dels fets fins a les mobilitzacions ciutadanes. 
 
Segon: L’Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears a continuar 
col·laborant amb la justícia perquè surtin a la llum tots els eventuals casos de corrupció. 
 
Tercer: L’Ajuntament de Manacor insta el Govern de les Illes Balears i a totes les 
institucions públiques afectades que prenguin les mesures adients per garantir el retorn a 
la ciutadania dels doblers defraudats en casos de corrupció. 
 
Quart: L’Ajuntament de Manacor insta els partits polítics afectats per casos de corrupció 
a la regeneració interna que superi l'etapa política anterior i el compromís clar en uns 
principis ètics mínims en l'exercici de la funció política. 
 
Cinquè: L’Ajuntament de Manacor insta el conjunt de partits i institucions a la màxima 
transparència, el rigor en l’administració dels recursos públics, la tolerància zero amb 
els casos de corrupció i la sortida de les persones que hi estiguin implicades. 
 
Sisè: D’acord amb el punt anterior, l’Ajuntament de Manacor considera que totes les 
persones contra les quals s’hagi dictat acte de processament o obertura de judici oral o a 
les quals un jutge hagi imposat mesures cautelars de caràcter penal, haurien de dimitir o 
ser cessats dels seus càrrecs de responsabilitat política. 
 
Setè: L’Ajuntament de Manacor insta a les Corts Generals i al Parlament de les Illes 
Balears a impulsar les reformes legislatives necessàries per tal de revisar la situació 
institucional de les persones processades així com el règim d’aforament. 
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Vuitè: (Retirat) 
 
Novè: L’Ajuntament de Manacor insta el govern de l’estat a dotar dels recursos humans 
i tècnics suficients la Fiscalia Anticorrupció i els serveis d’Inspecció de l’Agència 
Tributària a Balears. 
 
Desè: L’Ajuntament de Manacor es compromet a adoptar i insta totes les institucions de 
les Illes Balears a adoptar i, en el seu cas, aplicar normatives que permetin retirar les 
fórmules de reconeixent (tals com títols, medalles o exposició de retrats d’intenció 
honorífica) a les persones que hagin desenvolupat tasques polítiques i sobre les quals hi 
hagi una sentència ferma per delictes de corrupció política. 
 
Onzè. L’Ajuntament insta a totes les institucions de les Illes Balears a fer fora de la 
gestió pública a tots els càrrecs polítics que cobrin un sou de la ciutadania i demostrin 
inoperància en la seva gestió, en un termini de dos mesos. 
 
 
11. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre estalvi d’aigua. 
 
Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra Verds el 20 de setembre de 2010, 
amb el número 14063 del RGE: 
 

“Moció: Estalvi d’aigua 
 
El clima mediterrani es caracteritza per llargues temporades de manca de pluges 
que ancestralment els nostres avantpassats, amb un extraordinari bon criteri, van 
afrontar adoptant tota una sèrie de mesures, com ara per exemple l’ús de 
cisternes que recollien l’aigua de la pluja i que servien per abastir-se d’aigua en 
temps d’escassesa. 
 
No hi ha dubte que els temps canvien i les percepcions de la pròpia realitat 
també. L’evolució de les infraestructures, en aquest cas, les xarxes d’aigua 
potable i d’aigües residuals, han suposat un gran pas endavant quant a salut 
pública i benestar general, però, en canvi, segurament han portat una disminució 
de la consciència que l’aigua és un bé escàs. 
 
En aquest sentit les administracions, tant autonòmiques com municipals, tenen 
l’obligació de vetllar precisament perquè la població faci un consum responsable 
de l’aigua i per articular mesures per a l’estalvi.  
 
Cal esperar, idò, que aquesta previsió no quedi només damunt dels papers i que 
es comencin a fer passos per a l’acompliment. 
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El constant creixement demogràfic i la base econòmica eminentment turística de 
la nostra societat han modificat la nostra manera de viure i han derivat en una 
major demanda d’aigua que provoca i provocarà greus problemes de proveïment 
si no hi feim front. Sens dubte, la base de la solució es troba en una bona gestió 
de l’aigua, tant en l’àmbit domèstic com en l’urbà, industrial o agrícola. 
 
És, idò, bàsicament en l’estalvi urbà i domèstic que els ajuntaments han 
d’aplicar les mesures pertinents per millorar la gestió del consum d’aigua. Per 
això cal un bon seguiment de l’acompliment de les normatives vigents, acollir-se 
a tots els ajuts externs i conscienciar de la necessitat d’un consum responsable de 
l’aigua.  
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
ACORDS 
 
Primer: L’Ajuntament de Manacor fomentarà la reducció del consum d’aigua 
amb la subvenció d’una part del cost d’instal·lació de filtres reductors de l’aigua 
que surt de les aixetes dels habitatges. 

 
Segon: L’Ajuntament de Manacor cercarà la col·laboració de les administracions 
insular, autonòmica o estatal, per promoure la instal·lació de comptadors 
individuals en els edificis que no en disposin. 
 
Tercer: L’Ajuntament de Manacor estudiarà sistemes de reutilització de l’aigua 
per regar les zones verdes o la neteja de carrers.  
 
Quart: L’Ajuntament de Manacor augmentarà el control de l’ús de l’aigua al 
municipi i per això dotarà la plantilla de l’Ajuntament amb recursos per dur-lo a 
terme (inspecció de connexions, pèrdues de la xarxa, controls de qualitat, etc.).  
 
Sebastià Gayà. Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds. Manacor, 20 
de setembre de 2010”. 

 
El Sr. Oliver Gomila argumenta la moció. 
 
La Sra. Fernández Rubí està totalment d’acord amb la moció i afegeix que l’Ajuntament 
hauria de redactar un pla d’estalvi d’aigua. 
 
La Sra. Julve Caldentey també està a favor de la moció i, a més a més, indica que 
s’haurien de recollir aquestes propostes en la redacció en el plec de clàusules 
administratives per a la concessió del servei d’aigua potable de Manacor. 
 



 22

El Sr. Mesquida Ferrando coincideix amb els arguments exposats pel Sr. Oliver Gomila, 
si bé li recorda que des de la seva àrea s’està fent molta de feina a fi de racionalitzar el 
consum d’aigua, especialment a través de les propostes formulades per l’Agenda Local 
21. Destaca que en aquests moments s’està treballant en un estudi sobre les fuites 
d’aigua de la xarxa. 
 
El Sr. Oliver Gomila exigeix que s’hauria de proporcionar la informació sobre les 
actuacions municipals. 
 
El Sr. batle assenyala que les propostes presentades tenen un cost econòmic, les quals 
haurien d’avaluar-se abans d’aprovar-se. Assenyala que els tècnics estan fent feina 
sobre la xarxa i que la seva intenció és arribar a un consens per treure la nova licitació 
pública del servei d’aigua. Per tot això, demana al Sr. Oliver que retiri la proposta per 
estudiar-la més detingudament. 
 
El Sr. Oliver Gomila agraeix la informació proporcionada pel batle i accepta retirar la 
moció. 
 
 
12. Moció Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre adopció d’adreça a la web 
municipal. 
 
Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds de 20 de setembre de 2010, 
amb el número 14061 del REG. 

 
“Moció: www.manacor.cat 
 
La nit del 15 al 16 de setembre de 2005, ICANN va aprovar definitivament la 
candidatura del .cat 
 
Avui en dia el .cat és un domini que creix amb força i que és internacionalment 
reconegut i valorat tant per la quantitat i el valor dels continguts que aporten les 
seves webs, com per la baixíssima conflictivitat de l'espai .cat. 
 
Finalment, però no per això menys important, .cat és una finestra per donar a 
conèixer la llengua i la cultura catalana al món i per a que el món se'ns pugui 
adreçar també en català. Conegudes multinacionals, d'aquí i de fora, de diferents 
sectors industrials i de serveis ja fan servir el .cat per adreçar-se a un mercat 
dinàmic i de primer ordre en l'àmbit europeu. Més de 44.000 dominis i uns 70 
milions de documents indexats pels cercadors certifiquen la bona salut del .cat, 
situant-lo, pel que fa als documents existents per domini, com el primer domini 
d'entre tots els dominis genèrics i entre els capdavanters del món. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 
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ACORDS 

Primer: L’Ajuntament de Manacor adoptarà a la seva web l’adreça 
www.manacor.cat com a camí per arribar a la informació que avui està 
disponible a www.manacor.org i que es posa a disposició de tot el món. 
 
Sebastià Gayà. Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds. Manacor, 20 
de setembre de 2010”. 

 
El Sr. Oliver Gomila explica la moció. 
 
El Sr. Bosch  Lliteras considera innecessària la modificació de la web municipal. 
 
El Sr. Oliver Gomila replica que en cap moment amb la proposta es pretén que es deixi 
inactiva l’actual web municipal, sinó que permeti el seu accés a través de la 
www.manacor.cat. 
 
La Sra. Julve Caldentey no té la intenció de polititzar aquest assumpte i si la funció és 
facilitar l’accés a la pàgina web de l’Ajuntament es podrien crear altres dominis com per 
exemple manacor.net, manacor.org, manacor.com, manacor.es, etc. Per aquest motiu 
sol·licita al Sr. Oliver que accepti aquesta esmena in voce. 
 
El Sr. Oliver Gomila contesta que alguns dels dominis proposats per la Sra. Julve 
Caldentey no són viables perquè no corresponen a les institucions públiques. Per altra 
banda, el Sr. Oliver pregunta al batle si votarà a favor si s’accepta l’esmena de la Sra. 
Julve. 
 
El Sr. batle contesta que és potestat del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds acceptar 
o no les esmenes in voce que presenten els grups municipals. 
 
El Sr. Oliver Gomila accepta l’esmena de la Sra. Julve Caldentey. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per nou vots a favor (PSM-Esquerra-Verds, Grup 
Municipal Socialista, ALM-UM i AIPC), deu vots en contra (PP) i una abstenció (Sr. 
Llodrà), rebutjar la moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds de 20 
de setembre de 2010, amb el número 14061 del REG, sobre www.manacor.cat, així com 
l’esmena d’addició presentada per ALM-UM. 
 
 
13. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre ús de tassons 
reutilitzables durant les festes. 
 
Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds de 20 de setembre de 2010, 
amb el número 14060 del RGE. 
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“Moció: Ús de tassons reutilitzables durant les festes 
 
És sabut que durant les festes de qualsevol poble o municipi es produeix un 
elevat consum de tassons de plàstic per part de tots els locals d’oci que 
expedeixen begudes. 
 
Aquest fet va contra qualsevol política coherent que vulgui abordar el problema 
de la gestió del medi ambient ja que es produeix una gran quantitat de residus 
plàstics. És clar que des del nostre municipi s’han d’impulsar polítiques que 
contribueixin a la reducció de residus i al reciclatge. 
 
Una acció senzilla i eficaç en aquest sentit, i que molts altres pobles de Mallorca 
ja han posat en funcionament, és la utilització de tassons reutilitzables durant les 
festes.  
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 

 
ACORDS 
 
Primer: L’Ajuntament comanarà un nombre suficient de tassons reutilitzables 
amb l’anagrama de l’Ajuntament. 
 
Segon: Aquests tassons seran repartits entre els locals de consum de begudes, 
que els utilitzaran prioritàriament a l’hora de despatxar les consumicions entre 
els seus clients. Aquests locals cobraran 1 euro pel tassó. 
 
Tercer: Els usuaris podran tornar aquest tassó, quan hagin acabat la jornada, o en 
finalitzar les festes, en els llocs que l’Ajuntament habilitarà i indicarà. 
 
Sebastià Gayà. Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds. Manacor,  de 
20 de setembre de 2010”. 

 
El Sr. Oliver Gomila dona compte de la moció. 
 
El batle contesta que desconeix el cost de la seva implantació i per això demana al Sr. 
Oliver Gomila que la retiri per poder-la estudiar. 
 
El Sr. Oliver Gomila accepta retirar la moció. 
 
 
14. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre Pla Especial Centre de 
Manacor. 
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Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds el 20 de setembre de 2010, 
amb el número 14059 del RGE. 
 

“Moció: Pla especial Centre de Manacor 
 
El municipi de Manacor pateix de fa massa temps la mancança d’un PGOU que 
ordeni l’urbanisme desmesurat que ens tenen acostumats els diferents partits que 
han governant darrerament. Un urbanisme desmesurat i sense cap direcció clara 
fruit d’una normativa poc concisa i aclaridora que ha permès fer urbanisme a la 
carta i sense visió de futur. 
 
A més les expectatives són que el procés no es tancarà en breu i que la promesa 
electoral de l’equip de govern d’aprovar de forma definitiva el PGOU es 
traslladarà com a mínim a la propera  legislatura, Convertint-se així en un dels 
fracassos més importants del senyor Pastor. 
 
Al darrer intent que va fer l’Ajuntament de Manacor per aprovar el PGOU va 
deixar el centre de Manacor a banda, argumentant que es redactaria un “PLA 
ESPECIAL” per aquest indret més endavant. La degradació que està patint el 
centre de la nostra ciutat reclama una actuació urgent. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
ACORDS 
 
Primer. L’Ajuntament de Manacor tornarà a reactivar la tramitació del PGOU 
(elaboració, redacció, tramitació, resolucions d’al·legacions i aprovació 
definitiva), deixant de banda si s’ha d’aprovar aquesta o la propera legislatura. 
Beneficiant així a tots els manacorins per la situació d’incertesa i inseguretat que 
ara mateix es troba la normativa urbanística del nostre municipi. 
 
Segon. L'Ajuntament de Manacor, es compromet a incloure el centre de la ciutat 
en tot el procés que ha de passar el PGOU des del principi, evitant així qualsevol 
greuge comparatiu que suposaria el fet de viure al centre de la ciutat. 
Reconeixent així la necessitat de donar una solució integral a la problemàtica 
urbanística del nostre municipi 

 
Sebastià Gayà.  Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds. Manacor, 20 
de setembre de 2010”. 

 
El Sr. Oliver Gomila exposa la moció. 
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El Sr. Amer Artigues assenyala que en el plenari d’avui ja s’ha parlat en dues ocasions 
sobre aquest assumpte, especialment en el debat respecte les al·legacions al PTM i li 
estranya la proposta del PSM-Esquerra-Verds, la qual està en contradicció amb el acaba 
de votar fa uns moments. Remarca que si el PTM suprimeix la possibilitat de 
creixement en 16 hectàrees dificultarà l’esponjament del centre de Manacor. 
 
El Sr. Oliver Gomila replica que en el centre de Manacor s’han de prendre més 
actuacions que les referides només a l’esponjament i que la seva proposta no té res a 
veure amb les ART. Per aquest motiu no acaba d’entendre la intervenció del Sr. Amer. 
 
El Sr. Amer Artigues mostra el seu desconcert amb la rèplica del Sr. Oliver, la qual no 
comprèn ja que les ART afecten directament al centre de Manacor. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per vuit vots a favor (PSM-Esquerra-Verds, Grup 
Municipal Socialista i ALM-UM) i  dotze vots en  contra (PP, AIPC) rebutjar la moció 
presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds el 20 de setembre de 2010, amb el 
número 14059 del REG, sobre Pla especial Centre de Manacor. 
 
 
15. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds contra la violència de gènere. 
 
Moció presentada pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds el 20 de setembre de 2010, 
amb el número 14058 del RGE. 

 
“Moció: Proposició contra la violència de gènere 
 
El greu problema social que suposa la violència de gènere portà l’Assemblea 
General de l’Organització de les Nacions Unides a designar el 25 de novembre 
com a dia internacional per a l’eliminació de la violència contra la dona 
mitjançant la Resolució 54/134, de 17 de desembre del 1999.  
 
Des d’aleshores, el 25 de novembre ens serveix per recordar que el problema 
encara persisteix i que és necessari arbitrar totes les polítiques i actuacions 
necessàries per aconseguir la total eradicació. 
 
Però les dones pateixen un altre tipus de violència molt greu també, desconegut i 
fins i tot ocultat: les agressions sexuals que, desgraciadament, han incrementat 
notablement i que fan necessari un requeriment especial a tota la societat, 
especialment a les administracions, per a treballar intensament  per eradicar-la.  
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
ACORDS 
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Primer: El Ple de l’Ajuntament expressa el seu compromís amb la lluita contra la 
violència de gènere i reitera la voluntat de treballar en la prevenció i eliminació 
de situacions susceptibles de conduir a actes que puguin tenir com a resultat un 
dany o patiment físic, sexual o psicològic per a les dones, així com les amenaces 
de dur a terme aquests actes, la coacció o la privació arbitrària de la llibertat, tant 
si es produeixen en la vida pública com en la vida privada.  
 
Segon: El Ple de l’Ajuntament es mostra especialment preocupat per l’alarmant 
increment de les agressions sexuals contra les dones i és per això que insta el 
Govern de les Illes Balears perquè, en col·laboració amb les diferents 
institucions i administracions implicades, posi en marxa un protocol que 
possibiliti: 

 
• L’atenció a les víctimes de violacions i agressions sexuals, inclosa l’atenció 

psicològica posterior. 
• L’assistència forense a les víctimes en el mateix centre sanitari on han acudit 

les víctimes. 
• La creació d’un registre de totes les denúncies i atencions per violació i 

agressió sexual que permeti, a més de disposar d’estadístiques fiables, 
treballar més efectivament tant en la persecució dels delictes com en la seva 
prevenció.  

 
Sebastià Gayà. Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds. Manacor, 20 
de setembre de 2010”. 

 
El Sr. Oliver Gomila explica la proposta. 
 
La Sra. Riera Mascaró dona el seu suport, si bé destaca que l’Ajuntament fa feina per 
prevenir i combatre la violència de gènere. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer: El Ple de l’Ajuntament expressa el seu compromís amb la lluita contra la 
violència de gènere i reitera la voluntat de treballar en la prevenció i eliminació de 
situacions susceptibles de conduir a actes que puguin tenir com a resultat un dany o 
patiment físic, sexual o psicològic per a les dones, així com les amenaces de dur a terme 
aquests actes, la coacció o la privació arbitrària de la llibertat, tant si es produeixen en la 
vida pública com en la vida privada.  
 
Segon: El Ple de l’Ajuntament es mostra especialment preocupat per l’alarmant 
increment de les agressions sexuals contra les dones i és per això que insta el Govern de 
les Illes Balears perquè, en col·laboració amb les diferents institucions i administracions 
implicades, posi en marxa un protocol que possibiliti: 
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• L’atenció a les víctimes de violacions i agressions sexuals, inclosa l’atenció 
psicològica posterior. 

• L’assistència forense a les víctimes en el mateix centre sanitari on han acudit les 
víctimes. 

• La creació d’un registre de totes les denúncies i atencions per violació i agressió 
sexual que permeti, a més de disposar d’estadístiques fiables, treballar més 
efectivament tant en la persecució dels delictes com en la seva prevenció.  

 
 
16. Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds sobre obres recents i ús de 
l’escola del Puig d’Alanar. 
 
Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds presentada el 20 de setembre de 2010, 
amb el número 14057 del RGE. 

 
“Moció: Obres recents i Ús de l’escola d’es Puid d’Alanar 
 
Recentment hi ha hagut obres a l'escola d'es Puig d'Alanar, necessàries i que han 
permès que aquest estiu la instal·lació s'hagi pogut utilitzar per diferents 
col·lectius i gaudir així d'aquesta instal·lació. L'elevat cost de les reformes fan 
pensar en que es podia haver fet més o se n'ha fet un mal ús dels diners destinats 
a aquesta necessària actuació. 
 
Aquesta instal·lació es troba tancada i la gestió de l’accés deixa molt a desitjar 
perquè estigui disponible de forma transparent i amb igualtat de condicions per a 
totes les associacions i agrupacions que desitgin utilitzar-la. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta el següents 
 
ACORDS 
 
Primer. L'Ajuntament de Manacor es compromet a fer públic a la plana web el 
cost i a on ha anat dirigit cada euro destinat a aquesta reforma. 
 
Segon. L'Ajuntament de Manacor es compromet a facilitar l'accés a totes les 
associacions o entitats que vulguin utilitzar una instal·lació que la hem pagada 
entre tots. 
 
Tercer. L'ajuntament es compromet a garantir que cap entitat o associació no 
tendrà més privilegis que qualsevol altre per utilitzar la instal·lació, per això 
s'evitarà deixar claus a ningú de forma indefinida. En el cas de l'associació de 
veinats que hi té la seu es garantirà que en facin un bon us de tota la instal·lació 
així com una neteja del hagin embrutat. 
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Sebastià Gayà. Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds. Manacor, 20 
de setembre de 2010”. 
 

El Sr. Oliver Gomila argumenta la moció. 
 
El Sr. Amer Artigues explica que aquest projecte ha estat a exposició pública, va ser 
redactat per l’arquitecta Magdalena Llinàs, i executat per la mercantil Melchor Mascaró, 
SA. Detalla les obres que s’han executat en la restauració de l’escola del Puig d’Alanar. 
 
El Sr. batle indica al Sr. Oliver Gomila que votarà a favor si retira el tercer punt de la 
moció perquè estima que va contra l’Associació de s’Espinagar. 
 
El Sr. Oliver Gomila afirma que la moció no va en contra de cap entitat. 
 
El Sr. batle li recorda que durant molts d’anys l’Associació de s’Espinagar s’ha cuidat i 
ha mantingut l’escola del puig d’Alanar. 
 
El Sr. Oliver Gomila retreu a l’equip de govern que no els hagi convidat a visitar les 
obres. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que mai convida a ningú a visitar les obres, que 
setmanalment realitza. 
 
El Sr. Oliver Gomila retira de la moció el punt tercer de l’acord. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Primer. L'Ajuntament de Manacor es compromet a fer públic a la plana web el cost i a 
on ha anat dirigit cada euro destinat a la reforma de l’escola del Puig d’Alanar. 

 
Segon. L'Ajuntament de Manacor es compromet a facilitar l'accés a totes les 
associacions o entitats que vulguin utilitzar una instal·lació que la hem pagada entre 
tots. 
 
El batle agraeix als portaveus dels PSM i UM per la seva voluntat d’acceptar el canvi 
del dia del ple de l’Ajuntament a diferència de la Sra. Roman Quetglas. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
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